
2015D19970 Lijst van vragen 

De vaste commissie voor Volksgezondheid, Welzijn en Sport heeft op 
28 mei 2015 een aantal vragen voorgelegd aan de Minister van Volksge-
zondheid, Welzijn en Sport over de Aanbieding van het rapport Resultaten 
verantwoordingsonderzoek 2014 bij het Ministerie van Volksgezondheid, 
Welzijn en Sport (XVI) (Kamerstuk 34 200 XVI, nr. 2). 

De daarop door de Minister gegeven antwoorden zijn hierbij afgedrukt. 

De voorzitter van de commissie, 
Lodders 

De griffier van de commissie, 
Teunissen 
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Nr. Vraag 

1 Op welke manier gaat de Minister opvolging geven aan de 
conclusie van de Algemene Rekenkamer dat u geen inzicht heeft, 
op de mate waarin, uitgaven gedaan in de curatieve zorg, 
rechtmatig zijn geweest? 

2 Op welke manier gaat de Minister waarborgen dat er voldoende 
financiering is voor de transitie gelden, waarvan de Algemene 
Rekenkamer concludeert dat de grootte van het bedrag nog 
onzeker is? 

3 Wanneer verwacht de Minister het onderzoek naar de DBC-omzet 
van 2013 in de curatieve GGZ te hebben afgerond en naar de 
Kamer te sturen, zodat duidelijk is om welke omzet het gaat? 

4 Wijst de grote onzekerheid omtrent de rechtmatige besteding van 
de zorguitgaven niet op een enorm fraudegevoelig zorgsysteem? 

5 Hoe gaat de Minister de onzekerheden rondom de uitvoerbaarheid 
en de effecten van de ouderbijdrage in de jeugdhulp wegnemen? 

6 Kan de Minister transparant maken waar nog sprake is van 
resterende onzekerheid of onzekerheid in de onderliggende cijfers? 
Zo nee, waarom niet? 

7 Welke consequenties hebben deze onzekerheden, die de Algemene 
Rekenkamer constateert? 

8 Zou de Minister nader willen onderbouwen wat de oorzaken zijn 
van overschrijdingen en onderschrijdingen in de zorgakkoorden? 

9 Welke afweging heeft de Minister gemaakt om de huishoudelijke 
hulp toelage (HHT) in strijd met de decentralisatiegedachte en de 
Financiële verhoudingswet vorm te geven? 

10 Op welke manier is de Minister voornemens om te achterhalen of 
de genoemde 277 miljoen euro alle onrechtmatige declaraties 
omvatten, of accepteert u de resterende onzekerheid en zo ja, hoe 
bent u van plan dit financieel op te vangen? 

11 In hoeverre trekt de Minister lessen uit de problemen rondom 
DBC’s, zoals geadviseerd door de Algemene Rekenkamer? 

12 Hoe kan het dat de Algemene Rekenkamer en de Minister blijkbaar 
verschillende signalen hebben gekregen over de dreiging dat de 
verantwoording over 2014 en 2015 met dezelfde problemen 
omgeven zal zijn als in 2012 en 2013? Is dit rapport van de 
Algemene Rekenkamer op zichzelf niet al een signaal m.b.t. deze 
problemen? 

13 Hoe is de Minister voornemens de complexiteit van de financiering 
van de(ziekenhuis)zorg te reduceren? 

14 Wat bedoelt de Minister met het reguliere verantwoordingstraject 
dat voor 2014 en verder zal plaatsvinden? 

15 Waarom geeft de Minister aan dat ze geen signalen heeft dat de 
verantwoording over 2014 en 2015 met dezelfde problemen 
omgeven zal zijn als in 2012 en 2013, terwijl accountants eind 
maart 2015 hebben aangegeven dat zij geen zekerheid kunnen 
geven over de rechtmatigheid van de DBC-omzet in 2014 en 2015? 

16 Wat wil de Minister doen om ervoor te zorgen dat bij de Neder-
landse Zorgautoriteit (NZa) en zorgverzekeraars bekend wordt hoe 
groot het probleem is met de administratieve organisatie en 
interne controle van ziekenhuizen en welke gevolgen dit heeft voor 
de rechtmatige verantwoording van de Zorgverzekeringswet 
(Zvw)? 

17 Wat is de Minister voornemens te doen met de stelling van de 
Algemene Rekenkamer dat u transparant moet maken waar nog 
sprake is van onzekerheid en hierbij ook de consequenties 
openbaar te maken? 

18 Ziet de Minister manieren om het calculerend gedrag wat de 
Algemene Rekenkamer constateert tegen te gaan? 
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19 Voor hoeveel instellingen geldt dat zij de door de NZa gevraagde 
informatie niet meer uit de administratie konden afleiden, zodat de 
NZa ambtshalve een besluit moet nemen over de hoogte van het 
transitiebedrag? Heeft de NZa in ieder van deze gevallen een 
transitiebedrag vastgesteld? 

20 Hoe verhoudt de onzekerheid omtrent de DBC-omzetcijfers in de 
GGZ zich tot uitstel van vermelding van de zorgzwaarte indicator 
op declaraties 

21 De Algemene Rekenkamer stelt dat het plan van aanpak dat tussen 
veldpartijen en Ministerie van VWS een stap in de goede richting is 
maar dat nog niet op alle onderdelen overeenstemming is bereikt. 
Kan de regering toelichten op welke punten nog overeenstemming 
moet worden bereikt en welke rol zij voor zichzelf hierbij ziet? 

22 Wanneer worden de controleprotocollen en handreikingen 
opgeleverd die door de werkgroep «verantwoording en rechtma-
tigheid in de hervorming langdurige zorg en Jeugdwet» worden 
opgesteld? 

23 Is de Minister bereid de Kamer per ommegaande te informeren als 
blijkt dat de GGZ-sector er niet in slaagt op tijd een goed gekeurde 
jaarrekening 2014 op te leveren? 

24 Tot welke datum heeft de Minister generiek uitstel verleend voor 
het deponeren van de jaarrekeningen 2014 van GGZ-instellingen? 

25 Op welke wijze kan een goed beeld van de GGZ-uitgaven verkre-
gen worden als het plan van aanpak niet tot de beoogde resultaten 
leidt? 

26 Waarom heeft de Minister besloten dat de overschrijdingen die 
voortkomen uit de transitiebedragen niet meetellen voor de inzet 
van de beheersmaatregelen? Hoe reageert zij op de kritiek van de 
Algemene Rekenkamer dat dit vanuit het oogpunt van beheersing 
van de ziekenhuisuitgaven niet logisch is? 

27 Wat zijn volgens de Minister de oorzaken van over- en onderschrij-
dingen van de zorgakkoorden? Kan de Minister vooral op de 
overschrijding van het zorgakkoord met de ziekenhuizen ingaan? 

28 Kan de Minister tot een sluitende verklaring van de omvang van de 
transitiebedragen komen? Hoe luidt die verklaring? 

29 Op welke wijze is de Minister voornemens om in de toekomst 
sneller actuele realisatiecijfers over de zorguitgaven bekend te 
laten zijn, zodat u ook eerder kunt besluiten of de inzet van het 
macrobeheersinstrument (MBI) gewenst is? 

30 Waarom zou de Minister niet overgaan tot het op detailniveau 
publiek toegankelijk maken van alle realisatiecijfers uit het 
Financieel Beeld Zorg (FBZ)? 

31 Wanneer neemt de Minister een beslissing over het al dan niet 
publiek toegankelijk maken van de realisatiecijfers van het FBZ? 

32 Deelt de Minister het oordeel van de Algemene Rekenkamer dat 
het pas na 3 jaar beslissen over het, al dan niet, inzetten van het 
MBI, leidt tot langdurige onzekerheid in de bedrijfsvoering van 
ziekenhuizen? 

33 Waarom heeft de Minister besloten dat de definitieve beslissing 
over de inzet van het MBI over 2014 pas uiterlijk in het voorjaar van 
2017 zal plaatsvinden? 

34 Betekent het uitstel van de definitieve beslissing over de inzet van 
het MBI over 2014 tot het voorjaar van 2017 ook dat mogelijk pas in 
2017 wordt besloten de beoogde groei over dat jaar te verlagen? 
Of kan dan ook worden besloten om overschrijdingen van 2014 
naar een volgende kabinetsperiode door te schuiven? 
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35 Wat is op dit moment de status van het bestuurlijk akkoord GGZ? Is 
dit akkoord definitief opgezegd, wordt er gewerkt aan een nieuw 
akkoord of is de regering niet meer «on speaking terms» met de 
GGZ-sector? 

36 Wat is de reactie van de regering op het advies van de Rekenkamer 
dat de scheiding tussen de verschillende rollen tussen betrokken 
departementen en de daarmee gepaard gaande verantwoordelijk-
heden nader uitgewerkt dient te worden? 

37 Wat is de reactie van de Minister op de stelling van de Algemene 
Rekenkamer dat de «Roadmap invoering trekkingsrechten» die de 
SVB heeft opgesteld niet voldeed aan de eisen die bij een goede 
uitvoeringstoets verwacht mogen worden? 

38 Wat doet de regering met de aanbeveling van de Algemene 
Rekenkamer om bij ingrijpende beleidswijzigingen een goede 
uitvoeringstoets te doen en dit opnieuw te doen als er grote 
beleidswijzigingen zijn? 

39 Ondanks een onvoldoende onderbouwing van de korting op het 
macrobudget Jeugd van 26,6 miljoen euro werd de korting wel 
ingevoerd, welke stappen gaat de Minister ondernemen als uit het 
onderzoek blijkt dat de korting onrealistisch is geweest? 

40 Kan alsnog worden aangeven wat de onderbouwing was van het 
uitgangspunt dat het inningspercentage van de ouderbijdrage zou 
stijgen van 75% in de oude situatie naar 85% vanaf 2015? 

41 Kan worden aangeven of het (tijdelijk) niet innen van de ouderbij-
drage jeugdhulp niet gewoon contra legem is? 

42 Is het dan niet opmerkelijk dat de Algemene Rekenkamer dit niet 
constateert in plaats van te stellen dat er tot 1 juli onduidelijkheid is 
over de ouderbijdrage? 

43 Kan worden aangeven of de Algemene Rekenkamer in het 
algemeen altijd constateert dat er sprake is van onduidelijkheid in 
plaats van onrechtmatigheid in het geval van het niet naleven van 
een wettelijke regeling door gemeenten of provincies wanneer de 
regering onderzoek doet naar de desbetreffende wettelijke 
regeling? 

44 Op welke wijze zal worden ingaan op de aanbeveling om de 
ouderbijdrage jeugdhulp te zien in het integrale verband van alle 
bijdragen in het sociaal domein? 

45 Wanneer zal de Minister in overleg treden met de VNG, de SVB en 
het CAK over de wijze waarop de sturing en het toezicht van de 
gemeenten ten aanzien van de SVB en het CAK zich verhouden tot 
de sturing en het toezicht door het Rijk op grond van de Kaderwet 
zbo’s? Wordt de Minister van SZW hierbij betrokken? Wordt de 
Kamer geïnformeerd over de uitkomsten van dit overleg? 

46 Wat is de reactie van de regering over het oordeel van de 
Algemene Rekenkamer dat er bij de huishoudelijke hulp toeslag 
(HHT) ten onrechte afgeweken wordt van de systematiek van een 
decentralisatie-uitkering zoals de Financiële verhoudingswet 
voorschrijft? Hoe gaat de regering dit in het vervolg voorkomen? 

47 Wat is de reactie van de regering dat de verplichtingen van de 
Huishoudelijke Hulp Toeslag op onrechtmatige wijze zijn toegekend 
en dat de regering op abusievelijke manier vraagt de middelen 
terug te storten wanneer de middelen niet voor de HHT gebruikt 
worden? 

48 Met welke reden heeft de regering niet conform de wetgeving 
gehandeld bij de besteding van de huishoudelijke hulp toelage? 

49 Met welke reden heeft het Ministerie van VWS ervoor gekozen om 
taken van de Minister van SZW en de Minister van Financiën over 
te nemen? 
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50 Waaruit gaat de regering de overschrijding van 56 miljoen euro 
met betrekking tot de huishoudelijke hulp toelage van bekostigen? 

51 Als reactie op de stelling van de Algemene Rekenkamer dat de HTT 
onrechtmatig door het Ministerie van VWS verstrekt is geeft de 
regering aan te onderzoeken in hoeverre er tegemoet kan worden 
gekomen aan de aanbeveling om de mogelijkheden tot herstel te 
onderzoeken. Kan de regering toelichten wat zij precies onderzoe-
ken en of dit betekent dat de HTT maatregel anders vorm zal 
worden gegeven? 

52 Welke consequenties heeft de onrechtmatige besteding met 
betrekking tot de huishoudelijke hulp toelage voor gemeenten die 
dit budget hebben ontvangen en momenteel inzetten? 

53 Met welke reden is de Minister niet ingegaan op de aanbeveling 
van de Algemene Rekenkamer om de consequenties voor de 
rechtmatigheid transparant te maken? 

54 Welke maatregelen gaat de regering treffen om gemeenten te 
informeren over de onrechtmatige besteding van de huishoudelijke 
hulp toelage? Zo nee, waarom niet? 

55 Wat is de omvang van de regeldruk, uitgedrukt in geld, in 2014? 
Wat is de prognose voor 2015? 

56 Welk gedeelte van de 986 miljoen euro die de aanpak van 
regeldruk op VWS heeft opgeleverd, is opgeleverd door de aanpak 
van regeldruk in respectievelijk de ouderenzorg en de gehandicap-
tenzorg? 

57 Zijn er financiële middelen nodig om het Experiment Regelarme 
Instellingen (ERAI) verder uit te rollen en meerdere deelnemers te 
betrekken bij het experiment in respectievelijk de ouderenzorg en 
de gehandicaptenzorg? Zo ja, welke middelen en waar moet dit 
dan aan besteed worden? 

58 Hoe kan het systeem van «high trust, high penalty» om de 
regeldruk in de langdurige zorg te verminderen, verder worden 
uitgerold in de Wlz en Wmo 2015? Welke doelstellingen heeft de 
regering op dit gebied? 

59 Wordt ERAI verlengd na 2015? 
60 Op basis van welke regels en verordeningen wordt vastgesteld hoe 

de regeldruk in de langdurige zorg worden tegen gegaan? Worden 
regels van partijen die een wettelijke taak uitvoeren meegenomen 
in berekeningen? Welke regels en verordeningen worden niet 
meegenomen? Waarom niet? 

61 Hoe reageert de regering op de stelling van de Algemene 
Rekenkamer dat de regering onvoldoende inzicht heeft over de 
omvang van de regeldruk in de gehandicaptenzorg? 

62 Kan de regering aangeven hoe er verder onderzocht gaat worden 
of het vermoeden van 7% fraude met PGB klopt? 

63 Kan de regering aangeven hoe zij de Kamer meer inzicht gaat 
geven in de financiële effecten van de maatregelen om fraude 
tegen te gaan? 

64 Hoe gaat de regering de besparing van 20 miljoen euro naar de 
Kamer toe onderbouwen, de Algemene Rekenkamer stelt immers 
dat deze besparing is gebaseerd op onzekere aannames? 

65 Hoe gaat de Minister het financieel beheer van het Zorgverzeke-
ringskantoor in Caribisch Nederland verder verbeteren? 

66 Op welke wijze gaat de Minister om met de aanbeveling om de 
interne controle op inkopen onder de 25.000 euro ex. BTW te 
versterken? Overweegt zij hiervoor tijdelijk voorafgaand toezicht in 
te stellen? 
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67 Waarvoor is in 2014 door het ministerie 4,2 miljoen euro aan het 
Maasstadziekenhuis betaald, wat door de Algemene Rekenkamer 
mogelijk als staatssteun wordt geclassificeerd? Is de Kamer 
hierover geïnformeerd? Zo ja, wanneer en zo nee, waarom niet? 

68 Waarvoor is in 2014 door het ministerie 7,6 miljoen euro voor een 
regeling met private ambulancediensten vanwege de afschaffing 
van de VUT betaald, wat door de Algemene Rekenkamer mogelijk 
als staatssteun wordt geclassificeerd? Is de Kamer hierover 
geïnformeerd? Zo ja, wanneer en zo nee, waarom niet? 

69 Neemt de Minister de aanbeveling van de Algemene Rekenkamer 
over om in overleg met de coördinerende Minister van EZ te bezien 
of het voor Nederland zinvol is de processen rond de staatssteun 
aan te passen aan de gemoderniseerde staatssteunregels en 
daarbij te bezien of de staatssteunmaatregelen onder de algemene 
groepsvrijstellingsverordening kunnen worden gebracht?
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